
Folketingets Sundhedsudvalg har den 2. juli 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 731 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Julie Skovsby (S).

Spørgsmål nr. 731:
”Ministeren bedes redegøre for, hvor ofte et barn, hvor der er mistanke om 
ondartet sygdom eller i kræftbehandling typisk forvente at skulle møde på en-
ten Rigshospitalet eller Skejby, som følge af Sundhedsstyrelsens udmelding 
den 22. juni 2010? (bosiddende i Region Syddanmark).

Svar:
Som det fremgår af specialevejledningen for pædiatri, kan afdelingen på 
Odense Universitetshospital fortsat varetage cancerbehandlingen af børn i et 
formaliseret samarbejde med enten Rigshospitalet eller Skejby.

Det vil sige, at det forventes, at der stadig vil være en afdeling på Odense Uni-
versitetshospital, der varetager behandling af børn med cancer, samt at børn 
med cancer som altovervejende hovedregel fortsat vil kunne behandles i 
Odense.

Afhængig af visitationsretningslinjer, støttefunktioner på andre afdelinger mv., 
kan der dog nu som tidligere efter en konkret lægelig vurdering være behov 
for, at nogle børn behandles på enten Skejby eller Rigshospitalet, eller at dele 
af et patientforløb varetages der.

Jeg kan samtidig henvise til min besvarelse af spørgsmål 740.
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